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گزارش فساد در فوتبال بالاخره پس از مدت ها رسانه ای شد. از روزهای پایانی 
تابستان سال 92 تا کنون این پرونده باز شد اما کلیات این گزارش تا کنون منتشر 
نشده بود. نکته جالب ماجرا اینجا است که رسایی در این پرونده حضوری فعال 

داشته است!

شروع ماجرا
اواخر شهریور ماه سال 92 دیدار  پرسپولیس و سپاهان در لیگ برتر به جنجال 
کشیده شد. در آن مسابقه با قضاوت محسن قهرمانی و اشتباه وی در داوری، 
پرســپولیس بازی را به تیم میزبان خود واگذار کــرد اما صحبت های جنجالی 
و معروف  علی دایی باعث شــد تا پرونده فســاد در فوتبال ایران در کمیسسیون 
اصل 90  باز شود. جمله معروف غش کردن داور سالها در یاد اهالی فوتبال باقی 
خواهد ماند. پیش از شروع مسابقات جام جهانی بود که عنوان گردید کمیسیون 
اصل 90  بعد از مســابقات جام جهانی و بازگشت تیم ملی از برزیل گزارش خود 
را ارائه می دهد اما هیچ خبری بعــد از آن نبود. اتفاق جالبی که در آن زمان رخ 
داد ادعای رســایی بود. پیش از اعزام تیم ملی فوتبال ایران به برزیل اعلام شد 
که حمید رسایی نیز برای بررســی ابعاد فساد در فوتبال ایران راهی این بازی ها 
می شود؛ مشخص نبود این نماینده مجلس و عضو کمیسیون اصل 90 با حضور 
در برزیل از چه ابعادی از فساد می تواند پرده برداری کند! البته با واکنش هایی 
که صورت گرفت این ســفر منتفی شد. بعد از بازگشــت تیم ملی از برزیل بازهم 
خبری از گزارش این کمیســیون نبود. چند ماه بعد تیم کی روش راهی استرالیا  
و جام ملتهای قاره کهن شــد اما بازهم خبری از گزارش پرونده فساد در فوتبال 
ایران نبود. چند ماه قبل یعنی در خرداد ماه ســال جاری، برخی موضوعات در 
خصوص این پرونده مطرح شــد، موضوعاتی که اما بهانه را به دست کفاشیان 

داد تا بتواند این پرونده را زیر سوال ببرد.

فعالیت رسایی
این روزها فعالیت نمایندگان و یا حامیان آنان در فضای مجازی زیاد شده است. 
نرم افزار تلگرام با توجه به امکاناتی که دارد در این بین بیشــتر از سایر نرم افزار 
های ارتباط جمعی مورد توجه قرار گرفته و نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
یا نامزدهای انتخابــات دهم با ایجاد یک کانال به اطلاع رســانی می پردازند. 
حمید رســایی نماینده مجلس و عضو کمیســیون اصل 90 هم از این مســاله 
مستثنا نیست و کانالی که حدود 20 هزار عضو دارد برخی مسائل را مطرح می 
کند. نکته جالب ماجرا اینجا اســت که قبل از انتشــار گزارش کمیسیون اصل 
90 در رســانه ها، بخش هایی مهم از آن توســط کانال رســایی منتشر شد و در 
اختیار کاربران قــرار گرفت. حال اینکه چرا چنین اتفاقی رخ داده اســت جای 
سوال دارد. گزارشی که تهیه آن بیش از 2 سال طول کشید زودتر از خبرگزاری 
های رسمی و روزنامه ها روی کانال رئیس کمیته رسیدگی به فساد در فوتبال و 
عضو کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی قرار گرفت!  حمید رسایی، 
رئیس کمیته رســیدگی به فساد در فوتبال، از معرفی ۱۸ نفر به قوه قضائیه پس 
از قرائت گزارش فســاد در فوتبال خبر داد.  این گزارش روز دوشــنبه در صحن 

علنی مجلس قرائت خواهد شد.

واکنش وزارت ورزش
رضا حسنی خو مدیرکل حراســت وزارت ورزش و جوانان در گفت وگو با ایسنا به 
انتشــار گزارش کمیسیون اصل 90 در مورد فساد در فوتبال اشاره کرد و گفت: 
ما از همان ابتدا اعلام کردیم که اگر گزارشــی مبنــی بر تخلف وجود دارد ابتدا 
آن را به ما بدهید تا ما به عنوان نهاد نظارتی برخورد با افراد دخیل در این فساد را 
پیگیری کنیم. او ادامه داد: ما بارها اعلام کردیم که اگر گزارشی در این زمینه 
وجود دارد ابتدا باید به مجموعه حراست وزارت ورزش داده شود ولی گویا دوستان 

علاقه داشتند آن را ابتدا پخش کنند. مطمئن باشید اگر مستنداتی در این باره 
وجود داشته باشد، ما به شــدت با افراد دخیل در این فساد برخورد خواهیم کرد 
و از همه بیشتر خود ما مشــتاق به این برخورد هستیم. مدیرکل حراست وزارت 
ورزش و جوانان با بیان اینکه برخورد با فســاد جزو وظایف اصلی این مجموعه 
به شمار می رود، گفت: برخورد با فساد جزو اصلی ترین وظایف ماست و هر جا 
که شاهد فسادی باشــیم قطعا با آن برخورد می کنیم و اگر با آن برخورد نکنیم 
خود ما زیر ســوال هستیم. حسنی خو خاطرنشــان کرد: من به دوستانم اعلام 
کرده بودم که مراقب باشید مطالب سیاسی و بهره برداری های سیاسی در این 
گزارش وجود نداشته باشد. اگر واقعا اراده ای برای برخورد با فساد وجود دارد به 
ما اعلام کنید و ما هم با آن به شدت برخورد خواهیم کرد. البته این برخورد باید 

با ارائه سند و مدرک باشد. 
او با بیان اینکه اعلام شــدن این گزارش در رســانه ها کار مناسبی نبود، گفت: 
ما همواره آماده برخورد با هر گونه  فســاد در ورزش هستیم. اعلام این گزارش 
در رســانه ها کار مناســبی نبود و حتی در روایت آمده است که هرچه برای خود 
می خواهیــد برای دیگران هم بخواهیــد. آیا در این زمینه بــا طرف های درگیر 
صحبت شده است و آیا آن ها در دادگاه محکوم شده اند که حالا می خواهید این 
گزارش را در صحن مجلس بخوانید. مدیرکل حراســت وزارت ورزش و جوانان 
تصریح کرد: اگر فردا روزی ثابت نشــود اسامی که در این گزارش آمده متخلف 
هستند، قطعا این افراد باید پاسخگو باشند. حســنی خو با بیان اینکه در زمینه 
برخورد با فســاد دو بار با کمیسیون اصل 90 جلسه برگزار شده، گفت: ما دو بار 
جلســاتی را با این کمیسیون برگزار کردیم و مدارک و مستندات خود را در زمینه 
تخلفاتی که وجود دارد با آن ها برخورد داشته ایم را ارائه کردیم اما اینکه ناگهان 
چنین گزارشی بدون اینکه چیزی به وزارت ورزش گفته شود، رسانه ای می شود، 

جای سوال دارد.

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

مراسم تشییع پیکر همایون 
بهزادی پیشکسوت باشگاه 
پرسپولیس صبح امروزبا 
حضور محمود گودرزی وزیر 
ورزش وجوانان و اهالی ورزش 
در ورزشگاه شیرودی تهران 
برگزار شد.

تیتر دو

دایی: فساد فقط مختص به 
فوتبال نیست

علی دایی در نشست خبری پیش از دیدار تیمش مقابل 
پر ســپولیس، اظها ر کرد: بازی و پیروزی در این دیدار 
برای ما مهم اســت. دوست داریم در این تورنمنت که 
نام آن "جام شهدا است" به قهرمانی برسیم. وی افزود: 
در این تورنمنت محک خوبــی خوردیم و این بازی ها 
دیدارهای تدارکاتی خوبی برای ما محسوب می شود. 
امیدوارم بتوانیم با استفاده از این تورنمنت لیگ را خوب 
شروع کنیم، زیرا هدف اصلی ما کسب نتایج خوب در 
لیگ است. ما در دیدار مقابل ذوب آهن نقاط ضعف و 
قوت تیم مان را شناختیم و امیدوارم با تمرینات خوب 
بتوانیم نقاط ضعف مان را برطرف کنیم. سرمربی تیم 
صبای قم در ادامه گفت: ابزار لازم برای قهرمانی را در 
اختیار داریم. گروه خوبی تشکیل داده ایم و بازیکنان 
موجــود می توانند مکمل یکدیگر باشــند. چهار – پنج 
تیم برای قهرمانی تلاش می کنند. شاید عده ای فکر 
کنند هدف ما کسب سهمیه آسیا است، اما از قهرمانی 
نمی گذریم. بازیکنان اگر یکدیگر را باور داشته باشند به 
این مهم دست پیدا می کنیم. او در ادامه گفت: امیدوارم 
دیدار پر سپولیس و صبا جذاب باشد. ما به دنبال بازی 
خوبی هستیم و از هیچ کوششی دریغ نمی کنیم. دایی 
درباره عملکــرد تیمش در فصل نقــل و انتقالات نیز 
اظها ر کرد: توانستیم تیم مان را تقویت کنیم. به غیر از 
دو مورد سایر بازیکنانی که می خواستم را جذب کردیم. 
در یکی، دو پســت مشــکل داریم و به دنبال بازیکنی 
هســتیم که نقاط ضعف مان را برطرف کند. سرمربی 
تیم صبای قم در ادامه درباره مســاله فساد در فو تبا ل 
نیز، خاطر  نشان کرد: این مساله وجود دارد و قبلا اتفاق 
افتاده است. سال ها است که می گویم در فو تبا ل وجود 
دارد، اما کسی گوش نمی دهد. اگر زیاد هم حرف بزنیم 
خودمان را متهم می کنند و به ما انگ می زنند. زمانی 
که مربی تیم  ملی بودم خیلی از این فسادها را دیدم، اما 
متاسفانه کسی گوش نمی داد. باید بگویم که فساد در 
همه جای دنیا وجود دارد و فقط مختص ایران نیست. 
مردم به فو تبا ل علاقمند هستند و به همین خاطر روی 
این مساله زوم شده است. اگر بروید و سایر سازمان ها 
و ارگان ها را ببینید شاید چنین فسادهایی وجود داشته 
باشد. بهتر اســت تحقیق و تفحص در همه جا وجود 
داشته باشد، زیرا فســاد فقط مختص فو تبا ل نیست. 

برخی همه جوره فو تبا ل را می کوبند. 

مهاجم لسترسیتی بازیکن 
سال الجزایر شد

ریــاض محــرز بــه انتخــاب روزنامــه نــگاران و 
فوتبالیست های دنیای عرب به عنوان بازیکن سال 
الجزایر برگزیده شــد. ریاض محرز پس از درخشش 
در رقابتهای این فصل لیگ برتر انگلستان موفق شد 
عنوان برترین بازیکن سال الجزایر را از آن خود کند. 
مهاجم لسترسیتی با ۵/29 درصد در صدر نظرسنجی 
ایستاد و یاسین براهیمی با ۸/2۸ درصد در جایگاه دوم 
قرار گرفت. اسلام اسلیمانی با ۳/۱۷ درصد سوم شد و 
فائوزی غلام با ۵/۱۱ درصد در جایگاه چهارم ایستاد.

ستاره آرژانتینی ناجی 
یوونتوس مقابل رم

تیم فوتبال یوونتوس در جدال حساس برابر رم با گلزنی 
ســتاره جــوان آرژانتینی خود به برتری دســت یافت. 
تیــم های فوتبــال یوونتوس و رم از ســاعت 2۳:۱۵ 
روز یکشنبه دیدار حســاس خود را در چارچوب هفته 
بیست و یکم رقابتهای سری آ ایتالیا برگزار کردند. در 
این بازی که به میزبان یووه برگزار شد این تیم با حساب 
یک بر صفر از ســد حریف خود گذشت. تنها گل تیم 
یوونتوس را در این مسابقه پائولو دیبالا در دقیقه ۷۷ به 
ثمر رساندند. این پدیده جوان و چپ پای آرژانتینی در 
این فصل بهترین مهره یــووه بوده که در این تیم هم 
ناجی تیمش شد. شــاگردان آلگری با تداوم بردهای 
خود ۴۵ امتیازی شده و در رده دوم جدول سری آ قرار 

گرفتند. ناپولی با ۴۷ امتیاز صدرنشین است.

باخت شالکه برابر تیم پایین 
جدولی وردربرمن

پرونده هفته هجدهم رقابتهای بوندس لیگا با شکست 
غیرمنتظره تیم فوتبال شــالکه برابر وردربرمن بسته 
شد. تیم های فوتبال شالکه و وردربرمن یکشنبه شب 
در هفتــه هجدهم رقابتهای بونــدس لیگا به مصاف 
هــم رفتند که این بازی را تیم وردربرمن با حســاب ۳ 
بر یک به سود خود پایان داد. ژوئل ماتیپ در دقیقه ۴ 
شــالکه را پیش انداخت اما وردربرمن در ادامه سه بار 
توسط کلمنتس فریتس )۴۳(، کلودیو پیزارو )۵۴( و 
آنتونی اوجا )90( به گل رسید تا به بردی ارزشمند دست 
یابد. شــالکه با 2۷ امتیاز تیم ششم بوندس لیگا است 
و وردربرمن با ۱۸ امتیاز در رده شــانزدهم جدول ۱۸ 

تیمی بوندس لیگا قرار دارد.

شکست آرسنال برابر چلسی
تیم فوتبال آرســنال با قبول شکست خانگی در دیدار 
حساس مقابل چلسی شانس بازگشت به صدر جدول 
رده بندری لیگ برتر انگلیس را از دســت داد و در رده 
سوم قرار گرفت. حساس ترین بازی هفته بیست و سوم 
رقابتهای لیگ برتر انگلیس یکشنبه شب بین تیم های 
آرسنال و چلسی در ورزشگاه امارات شهر لندن برگزار 
شد که در پایان تیم چلسی مقابل حریف خود پیروزی 
یک بر صفر را رقم زد. دیه گو کاستا در دقیقه 2۳ برای 
چلســی گلزنی کرد. این نتیجه در حالی به دست آمد 
که پر مرته ســاکر در دقیقه ۱۸ با دریافت کارت قرمز 
اخراج شد تا شوک بزرگی به تیم آرسنال وارد شود و تمام 
برنامه های این تیم را به هم بریزد.. توپچی ها در نیمه 
دوم آلکســیس را هم پس از مدت ها دوری از میادین 
بخاطر مصدومیت به بازی گرفتند اما فشار فراوان تیم 
۱0 نفره آرسنال نتیجه نداد تا چلسی به بردی ارزشمند 
دست یابد.بدین ترتیب آرسنال با ۴۴ امتیاز در رده سوم 
جدول باقی ماند. منچستر سیتی با همین تعداد امتیاز 

و تفاضل گل بهتر در رده دوم قرار گرفت.

حاشیه های تمام نشدنی!
حاشیه های محمد مایلی کهن تمامی ندارد. او که بعد از حذف تیم امید همچنان در 
حال فرافکنی و انجام مصاحبه های آتشــین است امروز و در حاشیه مراسم تشییع 
جنازه همایون بهزادی حرف های جالبی هم در خصوص مصاحبه اش با بی بی سی 
زد. مدیرفنی سابق تیم فوتبال امید از مصاحبه اش با شبکه بی بی سی فارسی دفاع 
کرد و گفت، ناراحت است که چرا نتوانسته با خبرنگاران این شبکه بیشتر صحبت 
کند. در جریان رقابت های فوتبال انتخابی المپیک، محمد مایلی کهن گفت وگویی 
را با خبرنگار شبکه بی بی سی فارسی انجام داد که واکنش های زیادی را به دنبال 
داشــت. مدیر فنی سابق تیم المپیک در بازگشت از قطر در گفت وگو با روزنامه گل 

از انجــام این مصاحبــه دفاع کرد و خبرنگاران این شــبکه را در دوحه 
"غریب" دانست. مایلی کهن در بخشی از گفت وگویش با روزنامه گل 

در پاســخ به این سوال که آیا می دانستید فردی که با او گفت وگو 
می کنید، خبرنگار بی بی سی فارسی است، گفت: "شما می گویید 
نکند اطلاع نداشــتید اما من به شما می گویم اطلاع داشتم که 
با بی بی سی فارسی مصاحبه می کنم. این بچه ها بارها آمدند سر 
تمرین و چون از هموطنان عزیز من بودند، تازه شرمنده شان شدم.

وقتی رسایی زودتر دست به کار شد!
حاشیه نگاری بر انتشار گزارش »فساد در فوتبال«

AFC تصمیم گرفته در صورتی که ایران و عربستان تا 2۵ 
اسفند توافق نکنند، دیدار نمایندگان این دو کشور در لیگ 
قهرمانان آسیا در کشوری ثالث برگزار شود، تصمیم دوسر 
بردی که قطعا به نفع ســعودی ها و شــیخ سلمان خواهد 
بود. کنفدراسیون فوتبال آسیا پس از 2 روز بحث و بررسی 
ســرانجام تصمیم گرفت در صورت عدم تفاهم بین ایران 
و عربستان تا تاریخ 2۵ اســفندماه سال جاری دیدارهای 
نمایندگان باشــگاهی دو تیم در لیگ قهرمانان آســیا در 

کشوری ثالث برگزار شود.
در این میان نکته ای که از اهمیت بســیار بالایی برخوردار 
بوده این اســت که AFC با اعلام این تصمیم برگ برنده 
را به نفع سعودی ها نگاشته اســت. اینکه در صورت عدم 
قبول تفاهم میان مســئولان فدراســیون فوتبال ایران و 
عربستان، دیدار نمایندگان دو تیم در لیگ قهرمانان آسیا 
به کشــوری ثالث خواهد رفت تا همان شود که مسئولان 
ســعودی می خواستند. به نظر می رســد لابی کشورهای 
عربی و بویژه سعودی ها در کنفدراسیون فوتبال آسیا بیش 
از آنچه مسئولان فوتبال ایران تصور می کردند، قوی بوده 
است. در حال حاضر برگ برنده در اختیار کشور مقابل قرار 
دارد چرا که اگر با مسئولان فوتبال ایران تفاهم نکنند، رای 

همان خواهد شد که آن ها می خواستند.

انتخابات فیفا و گروکشی شیخ سلمان
سوال دیگر مطرح شده این است که کنفدراسیون فوتبال 
آســیا به چه علت تصمیم گیــری در مورد محــل برگزاری 
بازی نمایندگان باشــگاهی ایران و عربســتان که در لیگ 
قهرمانان آســیا حاضر هســتند را به 2۵ اسفندماه موکول 
کرده و مسئولان فدراسیون فوتبال ایران در این موضوع باید 
مراقب چه مسئله ای باشند؟ با توجه به تنش های سیاسی 
بین ایران و عربستان و زمان اندک تعیین شده پیش رو، عدم 
حل مشکلات سیاسی قطعی به نظر می رسد اما به چه علت 
مسئولان AFC زمان 2۵ اسفندماه را به عنوان زمان نهایی 
حل و فصل احتمالی اختلافات تعیین کرده اند؟ انتخابات 
فیفا ۷ اسفند برگزار می شود، انتخاباتی که شیخ سلمان از 
حمایت کفاشــیان و برخی کشــورهای دوست و نزدیک با 
ایران مطمئن است. بنابراین به نظر می رسد رییس بحرینی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا به خوبی در این خصوص سیاست 
بــه خــرج داده و قصد دارد پــس از انتخابات فدراســیون 
جهانی فوتبال رای نهایی را اعــلام کند رایی که با توجه به 
تصمیم گیری اولیه AFC به سود سعودی ها خواهد بود، 
این سیاست قطعا یک بازی برد - برد برای عربستان و شیخ 
سلمان درپی خواهد داشــت. مهم نیست پیشنهاد مذکور 
از طرف ایران بوده باشــد یا کنفدراسیون فوتبال آسیا اما در 

نتیجه اجرای این پیشنهاد این نکته محرز است که سیاستی 
که کنفدراســیون فوتبال آســیا در پذیرش این موضوع به 
خرج داده و قطعا نتیجه آن به سود شیخ سلمان خواهد بود 
این است که رای نهایی این اختلاف پس از انتخابات فیفا 
صادر می شود و قطعا آن زمان علاوه بر اینکه شیخ سلمان 
رای ایران در انتخابات فیفا را داشته، اعلام رای نهایی این 
مناقشه به نفع ســعودی ها نیز به معنی باختن کامل قافیه 
برای فوتبال ایران خواهد بود. باخت دو ســری که امکان 

هیچ فرصتی برای جبران آن نیز فراهم نخواهد بود.

آقایان لطف کنند و از خواب ناز بیدار شوند!
تا پیش از این مسئولان فدراســیون فوتبال ایران مدام در 
مصاحبه های خود عنوان می کردند که علت سکوت شان 
کنفدراسیون فوتبال آسیاســت و اینکه این کنفدراسیون 
قطعا در خصوص هیاهوهای ســعودی ها و نیز مسئولان 
فوتبال امارات به خوبی تصمیم گیری خواهد کرد و تحت 

تاثیر سیاسی بازی کشورهای عربی قرار نخواهد گرفت.
اما اکنون رای صادره به خوبی نشان می دهد که مسئولان 
فدراسیون فوتبال عربستان و حتی امارات فشارهای لازم 
را بــه AFC وارد کرده اند و برگ برنــده در تنش با ایران در 

اختیار آن هاست. 

بازی برد- برد آل سعود و شیخ سلمان

ورزش


